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„Atviro rato” teatro aktorių viešnagė Lietuvių mokykloje
Atkelta iš 1 psl.

Ar Jūs anksčiau vieni kitus pažinojote?
– Ieva: Mes tr i se susi t i kome Li etuvos muzikos i r

teatr o akademi joje 2002-ai si ai s, o Justas pr i si jungė
2003-iaisiais. Mes visi  buvome vieno kurso studentai . 

– Kas paskatino pasirinkti aktoriaus, režisieriaus
profesiją?

– Justas: Klausi au ne t i k  proto, bet i r  ši r dies bal -
so. M ano kel i o pr adži a buvo vi sai  k i tok i a. Aš studi -
javau tr anspor to i nži ner i ją, bet vi są lai ką domėjau-
si  teatr u. Vėl i au i r  įstojau į  L i etuvos muzi kos i r  te-
atr o akademi ją. Teatr as man labai  pati nka. Kurda-
mas, režisuodamas, repetuodamas užmirštu, kiek yra
valandų. Tiesiog prarandu laiko nuojautą. Ši rdies bal-
sas veda ten, kur  r ei k i a. Labai  myl i u ši tą dar bą. 

– Ieva: Aš norėjau studi juot i  pol i t i kos mokslus.
Tai s metai s A i das Gi ni ot i s r i nko gr upę „ Kei stuol ių
teatr ui ” . Aš labai  mėgau būtent  šį  teatrą. Užaugau
su jų spek tak l i ai s „ K i tą kar tą”  i r  „ Aukštyn kojom” ,
nors šiaip teatro nemėgau. Galiu teigti , kad mane pa-
skati no  tapt i   ak tor e  „ Kei stuol ių  teatr as”   i r  azar -
tas.

Benita: Mano tvi r tas apsisprendimas tapti  aktore
buvo ne tada, kai  aš nusprendži au nuvyk t i  į  stoja-
muosius egzami nus. Tai  buvo vi r t inė atsi t i k t i numų,
kur i e atvedė mane į  tuos egzami nus, i r  man pasi se-
kė įstoti . Bet pats suvokimas, kas yra aktorystė i r  kad
aktorystė yra mano kel ias, mane aplankė treči ai siais
studi jų metais, kai  sąmoningai  supratau, kas yra ap-
sk r i tai  ak tor i aus pr ofesi ja. M ane pasi r i nko pat i
profesi ja.

– Vytautas: Smalsumas. Aš gr ojau M . K. Či ur l i o-
ni o menų gi mnazi joje vi olončele i r  r uoši ausi  tapt i
v i olončel i n i nku. Gr ot i  man labai  pat i ko. Ti k  štai
bėda, kai  aš buvau 17 metų , man oper avo r anką. Po
oper aci jos negalėjau groti . Teko pal i k t i  M . K. Či ur -
l i oni o gi mnazi ją i r  bai gt i  vi dur i nę mokyk lą. Svar s-
či au, ką studi juoti . Daug man ar t i mų žmonių di r bo
k i ne. Aš paži nojau reži si er ių Šarūną Bar tą. Ji s man
daug pasakojo api e k i ną. Panor au i r  aš tuo užsi i m-
ti , bet neturėjau jok ios pati r ti es, jok io supratimo apie
šią sr i t į . Tapo aišku, kad dar  rei k ia augti , todėl  įsto-
jau į  aktor inį , nes nusprendžiau pažvelgti  į  vaidmenį
i š k i tos pusės, nei  kad režisier ius žiūr i . Man labai  pa-
tiko vaidinti . Pasveiko i r  mano ranka, vėl  įsigi jau vio-
lončelę i r  pradėjau groti . Ieva vieną kar tą pasiū lė pa-
r ašyt i  muzi ką spek tak l i u i , nes mes jau tur ėjom
gr upę, pr adėjau kur t i  dai nas, i šmokau gr ot i  gi tar a.
I r  nuo to lai ko pr adėjau r ei kšti s kaip kompozi tor i us
teatr e, bet  vai di nti  man labai  pati nka.

– Ar galite suskaičiuoti, kiek sukūrėte vaidmenų?
– Vytautas: Pr aėjusi ai s metai s skaiči avau, jų

buvo 19. 
– Benita: Aš pi ldži au savo dar bo pat i r t i es apr a-

šymą i nter neto t i nk lalapyje i r  suskaiči avau 20 vai d-
menų.

– Vytautas: Yr a daug spek tak l ių, kur i uose at l i e-
kame po kel is vaidmenis, todėl  nėra taip paprasta su-
sk ai či uot i . Štai  kad i r  ši s
spektakl i s „ Senelės pasaka” ,
kur i ame k i ekvi enas tur i me
po kel i s vai dmeni s. 

– Kuriais metais pastatytas
spektaklis „Senelės pasaka”?

– Ieva: 2006 m. gr uodži o
15 di eną buvo premjer a. Esa-
me vai di nę šį  spek tak l į  gal
200 kar tų. K i tai s metai s švę-
si me deši mtmet į . 

– Ar kinta „Senelės pasaka”? 
– Benita: Tai p. K i ekvi e-

nas spektakli s vis k i toks. Vai-
di ni   tą pat į ,  bet  žmogus
k i ekvi eną di eną vi s k i toks
i r  žiūrovai  sk i r t i ngi . Spek-
tak l i s pasi kei tė i r  mes patys
suaugom. Daugi au įgi jome
pati r t i es. Spek tak l i ai  vi s ge-
r ėja.  Jų  sėkmė pr i k lauso
nuo vai kų, nes žiūr ovai  i r gi
dalyvauja spek tak lyje. Jūsų
vai kų  j uokas buvo užk r e-
či ant i s. 

– Kuo skiriasi vaikų, jaunimo spektakliai nuo suaugusių?
Ar smagu vaidinti vaikams?

– Benita: Pr i k lauso nuo spektakl io pobūdžio. Ski -
r iasi  temos, i šei t ies pozi ci ja. Ieškome būdų, kai p pr i -
si jauk i nt i  žiūr ovą, kad nei šsi gąstų, nesupyk tų. Di -
desnė atsakomybė vai di nti  jauni mui , r ei k i a labi au
r uošt i s, r ei k i a daugi au pastangų, bet, ži noma, labai
smagu vai di nt i  vai kams.

– O Jūs patys, ar turite vaikų? Ar jie domisi Jūsų te-
atru, Jūsų veikla?

– Justas: Mano sūnus mažas, jam dar  t i k  vi ene-
r i  metai  i r  septyni  mėnesi ai . Ji s matė gal  du spek-
takl i us, bet  neži nau, ar  jau galėjo supr ast i , kad tai
spek tak l i s. Ji s dar  per  mažas.

– Vytautas: Mano sūnui  dveji  metai  i r  penk i  mė-
nesi ai . Ji s vi s pr ašo, kad padai nuoči au i r  daro žąsi -
no M ol iūgo mankštą. Jam muzi ka pati nka.

– Kurie spektakliai Jums labiau prie širdies?
– Benita: Visi . Mano moči utė turėjo 5 vai kus. Kai

jos pak lausė, kur i s myl imi ausi as, j i  atsakė, kad r an-
ka tur i  penk i s pi r štus, kur į  besužei stum – vi enodai
skauda. Spektakl iai  – kaip mūsų vaikai  – mes juos vi -
sus labai  myl i me, nor s j i e labai  sk i r t i ngi . 

– Justas: Bet man labiausi ai  patinka „ Senelės pa-
saka” .

– Jau daug metų dirbate teatre, ar prieš spektaklį jau-
dinatės?

– Benita: Jaudi namės vi sada. Kai  spek tak l į  r o-
dome pi r mą kar tą, jaudulys būna didesnis. Pr ieš kiek-

vi eną spek tak l į  juntame di delę atsakomybę. Rei k i a
susi t i k ti  su žmogum, bendrauti  su žiūrovu akis į  ak į ,
todėl  mums labai  rūpi , ar  spek takl i s pati ks žiūrovui . 

– Vytautas: Nesvar bu, k i ek  žmonių salėje žiūrės
spek tak l į  – ar  500, ar  8, vi s t i ek  jaudi namės.

– Kaip atsirado „Atviras ratas”?
– Justas: M es mokėmės ketver i us metus i r  įgi jo-

me bakalaur o laipsn į , dar  dvejus metus studi javome
magistro studi jas. Mudu su Ieva dar  dvejus metus stu-
di javome meno l i cenci ato studi jas. 2006-ai si ai s r ug-
sėjo 22 di eną įkūr ėme teatrą „ A tvi r as r atas” . Jame
di r ba 11 aktor ių, r eži si er i us A i das Gi ni oti s. Pasi r a-
šėme įstatus, notar as patv i r t i no, i r  mes tapome ko-
manda. Baigėm studi jas, li kom visi  kar tu i r  mums pa-
vyko tapt i  ger ai s ak tor i ai s. Mūsų teatr as – ant  r atų.
Tur i me autobusi uką, kur į  vadi name Stepu. Juo
vykstame į  gastroles ne t i k  po L i etuvą, bet  i r  po Eu-
r opą. Vi ln i uje vai di name  „ M enų spaustuvėje” , at-
vi r oje aikštelėje. Savo scenos netur ime, tur ime ti k  re-
peti ci jų salę. Mes di r bame i r  „ Kei stuol ių”  teatre, bet
tai  jau k i tas teatr as.

– Kaip Jūs keliavote į spektaklius, kai tik pradėjote „At-
viro rato” veiklą?

– Ieva: Vei k los pr adži oje mūsų r eper tuar e buvo
ti k  vi enas spek tak l i s („ A tvi r as r atas. Autobi ogr afi -
nės i mprovi zaci jos” ), todėl  galėjome važi nėt i  leng-
vai si ai s automobi l i ai s, nebuvo daug dekor aci jų .
Antr as spek tak l i s – „ Senelės pasaka” . Pr adėjom
gastrol iuoti  daugiau, apie mus sužinojo žiūrovai . Vė-
l i au sukūrėme daugi au spek tak l ių, daugi au gastr o-
l i avome, atsi r ado i r  autobusi ukas.

– Ar pirmą kartą esate JAV?
– Benita: Toki o lygi o turas JAV

yr a pi r mą kar tą, bet mes vi si  ke-
t u r i  2009 metai s buvome Was-
hingtone, „ Eur oKi ds”  teatro festi -
valyje, kur  atstovavome Lietuvai  i r
vai di nome „ Senelės pasaką”  ang-
lų kalba. Ei lėr ašt į  ver tėme patys,
tai  i r gi  buvo nauja pat i r t i s.

– Kur dabar vyksite? 
– Ieva: Ši os kel i onės t i kslas –

aplankyt i  Či kagą i r  Washi ngtoną.
M es či a atvykom i š Či kagos i r   vėl
į  ją sugr įžtame. Gastrolėse esam su
tr i mi s spek tak l i ai s: „ Senelės pa-
saka” , „ Spar nuotuoju M atu”  i r
„ L i etaus žeme” . 

– Nuoširdžiai dėkojame aktoriams
už pokalbiui skirtą laiką, už ypatingą
dovaną – puikų spektaklį.

Aktorius kalbino
Nomeda ir Gertrūda 

Granickaitės ir Vaidas ValysTeatro aktoriai su jaunaisiais žiūrovais vaidina medžius.

Aktoriai ir žiūrovai susirinko bendrai nuotraukai.


